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Íz iparkörzet főutcája 
Mióta Szegeden, a Mikszáth Kálmán utca elején meg-

szűntek az építkezések, az utca a közúti forgalom sza-
mára a város egyik legjobban használható útvonala lett. 
A képen is érzékelhető, hogy érinti a Bartók Béla teret, 
metszi a Marx teret, s egyenes folytatása, a Cserzy Mi-
hály utca már kint az ipari körzetben, a cipész ktsz 
üzemházánál ér véget. Ebben a szép kilátásban azonban 
csak a Lenin körúti új bérházak lakói gyönyörködhet-
nek. 

Szegedi szénhidrogén medence: 

OLAJREKORD 
Hét hónap alatt 250 ezer tonna — Újabb kutak 

— Földgázüzem Szánkon 
A gondos kutatás, az ala-

pos kísérletek után évről 
évre több olaj és gáz kerül 
felszínre a szegedi szénhid-
rogénmedencében. A nyár 
közepére — augusztus elejé-
ig — ú j termelési rekordot 
ért el a Nagyalföldi Kőolaj-
és Földgáztermelő Vállalat 
szegedi üzeme: hét hónap 
alatt mintegy 250 ezer tonna 
kőolajat és 18 millió köb-
méter gázt juttatott a fino-
mítókba, illetve a fogyasz-
tókhoz az algyői olajkutak-
ból. Ezzel az eredménnyel 

a kőolajtermelésben Nagy-
lengyel után a szegedi 
üzem foglalja el a máso-
dik helyet. 

Juratovics Aladár a Nagyal-
földi Kőolaj- és Földgázter-
melő Vállalat szegedi üzemé-
nek vezetője arról tájékoz-
tatott, hogy Magyarország 
kőolajtermelésének mintegy 
40—42 százaléka most már 
a szegedi szénhidrogén me-
dencéből származik. Figyel-
met érdemel, hogy 

a szegedi üzem augusztus 
elejéig már harmincezer 
tonnával több kőolajat ter-
melt, mint tavaly egész 
esztendőben. 

Az alföldi szénhidrogén 
bányászatot — jelentőségé-

hez mérten — fejleszti az 
Országos Kőolaj- és Gázipari 
Tröszt. A sokmilliós szegedi 
olajprogram keretében újabb 
és újabb berendezések ké 
szülnek Algyő térségében is. 
Jelenleg már öt véglegesen 
letelepített tankállomás és 
mintegy 110 kilométeres ve-
zetékrendszer működik. Kor-
szerűsödött az olajszállítás. 
A felszínre került mennyiség 
90 százaléka csöveken jut el 
a vasúti töltőállomásokhoz, 
egyre kevesebb tartály-gép-
kocsira van szükség. 

Algyőn kívül a Szánk tér-
ségében dolgozó olajkutak 
szintén több kőolajat adtak 
mint tavaly: az előirányzott 
38 helyett 40 ezer tonna ju-
tott a felszínre. Ásotthalom 
és Tázlár mellett ugyanlcsak 
sikeres kísérlet indult, ú jabb 
2—2 kút próbatermeltetése 
megkezdődött. 

Amint Juratovics Aladár 
elmondta — jó ütemben ha-
lad a szán-ki kísérleti föld-
gázüzem építése, előrelátha-
tólag augusztus végén a 
próba itt is megkezdődik. 
A tervek szerint a hozzáve-
tőleg 20 millió forintos beru-
házással napi 1 millió köb-
méter gáz feldolgozására al-
kalmas berendezés még 1968 
végén munkához lát. Az ú j 

üzemnek — amelyet a Nagy-
alföldi Kőolaj- és Földgázter-
melő Vállalat és a Buda-
pesti Kőolajipari Gépgyár 
épít — az a feladata, hogy 

csővezetékkel gázt juttas-
son Budapestre és Dunaúj-
városba. 

Jó ütemben halad az algyői 
ipartelep beruházása is, ősz-
szel az iparvágány fekteté-
sére is sor kerül. 

Az olajbányászoknak egyre 
jobb feltételeket teremtenek. 
Sikeresen befejeződött a köl-
tözés, az algyői munkásszál-
láson ma már több százan 
laknak kényelmes szobák-
ban, a vállalat Algyőn már 
nem bérel épületeket magá-
nosoktól. A vállalat biztosí-
totta a rendszeres étkezte-
tést — a Csongrád megyei 
Vendéglátó Vállalat a mun-
kásszállás étkezdéjében szol-
gáltatja az ebédet. 

Nemrég Szegeden 
átadták az első 38 lakásos 
„olajmunkás-házat", 

ahová a lakók már beköltöz-
tek. A következő lakását-
adást Szánkon terverik, itt a 
vállalat 8 lakást építtet dol-
gozói számára. 

M. L 

A békés világűr 
konferenciája Bécsben 

Hazánkat kormánydelegáció képviseli — Gagarin 

posztumusz referátuma 
Bécsben szerdán megkez-

dődött a világűr kutatásá-
val és békés felhasználásá-
val foglalkozó ENSZ-konfe-
rencia. A kéthetes tanácsko-
záson, amelyet Jonas oszt-
rák köztársasági elnök nyi-
tott meg, a világ 71 orszá-
gának mintegy 500 képvise-
lője vesz részt, köztük a 
különösen népes szovjet és 
amerikai küldöttség. Ha-
zánkat kormánydelegáció 
képviseli a tanácskozáson, 
amelytől a világűr-kutatás-
bain való nemzetköri együtt-
működés további fejlődését 
várják. 

A konferenciával kapcso-
latos kiállításon elsősorban 
a Szovjetunió anyaga kelt 

közérdeklődést: űrhajók, 
mesterséges bolygók, űrku-
tató berendezések eredeti 
példányait állították ki. A 
konferencia elnöke Kurt 
Waldheim osztrák külügy-
miniszter, aki egyben az 
ENSZ világűr-bizottságának 
élén áll. 

A nagyszabású tanácsko-
zás a szerdai és a csütörtö-
ki megnyitó ülések után 
szakbizottságokban folytat-
ja munkáját, kereken két-
száz előadás, beszámoló 
hangzik el. A beterjesztett 
előadások között van Juri j 
Gagarinnak, a világ első 
űrhajósának referátuma is a 
gyakorló űrhajósok munká-
járól. A hősi halált halt Ga-

garin is részt vett volna a 
bécsi tanácskozáson, ame-
lyen most Leonov alezredes, 
a Vosztok—2. űrsétát tett 
utasa képviseli a szovjet 
űrrepülő gárdát. 

U Thant ENSZ-főtitkár a 
tervek szerint részt vesz és 
felszólal a konferencia au-
gusztus 27-i záróülésén. 

Somogyi Károlyné felvétel® 

Budapestre érkezett 
az európai szakszervezeti 

delegációk hajója 
A küldöttségek fogadásán megjelent 
Louis Saillant, az SZVSZ főtitkára is 

Tegnap, szerda este az Er-
zsébet-híd pesti hídfőjénél 
kikötött a SZOT Szocialista 
Forradalom nevű üdülőhajó-
ja, amely a Szakszervezeti 
Világszövetség kezdeménye-
zésére, fedélzetén tíz euró-
pai ország szakszervezeti de-
legációjával tizenegy napos 
utat tett a Dunán. A hajó 
utasai Bécsből indultak, út-
jukat csehszlovák, jugoszláv, 
román és bolgár kikötőkben 
megszakították, hogy a szo-
cialista országok lakosságát 
rövid időre meglátogassák. 
Az utolsó állomás Budapest, 
ahol a magyar szakszerveze-
tek vendégeként néhány na-
pot töltenek. 

A hajó utasait Földvári 
Aladár, a SZOT alelnöke kö-
szöntötte. A delegációk foga-
dásán jelen volt Louis Sail-

lant, a Szakszervezeti Vi-
lágszövetség főtitkára ls. 

Az utasok nevében Anato-
lij Molokanov, a szovjet de-
legáció vezetője mondott kö-
szönetet. (MTI) 

Szovjet-japán 
egyezmény 

A japán Külügyminiszté-
riumban szerdán Miki Takeo 
külügyminiszter és Patoli-
csev szovjet külkereskedel-
mi miniszter ünnepélyes ke-
retek között átadta egymás-
nak a japán, illetve a szov-
jet kormány levelét. 4 j£KS-. 
lek jóváhagyták és életbe 
léptetik a távol-keleti faki-
termeléssel kapcsolatban lét-
rejött kormányköri egyez-
ményt. A levélcsere után a 
két miniszter beszédet mon-
dot t 

A kereskedelem alkalmazkodjék 
a változó vásárlási szokásokhoz 

M unkaidő-csökkentés 

A Belkereskedelmi Minisz-
térium hivatalos értesítőjé-
nek legutóbbi számában köz-
leményt adott ki, amelyben 
felhívja a kereskedelmi és 
vendéglátó vállalatok, vala-
mint a szövetkezetek figyel-

Interszputnyik 
A szocialista országok javaslata az ENSZ-ben 

A szocialista országok szerdán javasolták U Thant 
ENSZ-főtitkárnak, hogy hozzanak létre nemzetköri hír-
közlő rendszert Interszputnyik néven, amelybe a világ 
minden állama bekapcsolódhat. Az Interszputnyik szer-
vezettevékenységének irányítására különleges tanácsot kell 
létrehozni — folytatódik a szocialista országok javaslata —, 
amelyben a szervezet tagországai lennének képviselve. 

Az Interszputnyik létrehozását kívánó szocialista ja-
vaslatot mint a kozmikus térség békés felhasználásával 
foglalkozó ENSZ-bizottság hivatalos dokumentumát hoz-
ták nyilvánosságra. 

A javaslat szerint a hírközlést biztosító műholdakat 
a tagországok bocsátanák fel az Interszputnyikkal kötött 
kétoldalú egyezmények alapján. 

VDK-USA megbeszélés 
A VDK és az Egyesült Ál-

lamok képviselői között Pá-
rizsban folyó előzetes megbe-
szélések 17. plenáris ülése 
szerdán a délutáni órákban 
ért véget. 

Az üléstermet elsőnek el-
hagyó Averell Harriman, az 
amerikai küldöttség vezető-
je csupán annyit mondott az 
újságíróknak, hogy az ülés 
négy óra hosszat tartott; a 
két fél képviselői legközelebb 
augusztus 21-én délelőtt ül-
nek össze tárgyalni. 

A vietnami—amerikai hi-
vatalos megbeszélések szer-
dai ülésén két ízben is éles 
hangú szóváltásra került sor 
a két küldöttség vezetője kö-
zött. A négyórás ülésen is-
mét a betegségéből felépült 
Xuán Thuy államminiszter 
képviselte a VDK kormá-
nyá t 

Xuan Thuy nyilatkozatá-
ban megállapította, hogy az 
amerikai fél a „viszonosság" 
abszurd követelésével akadá-
lyozza a párizsi hivatalos 
megbeszélések előrehaladá-
sát. 

Harriman válasza során 
szóváltás támadt a két kül-
döttség vezetői között. Az 
amerikai küldött azt követel-
te, hogy Hanoi képviselője 
hagyjon fel „önző és merev" 
álláspontjával, azzal, hogy 
szakadatlanul a bombázások 
megszüntetését követeli. 
„Meddig kell még ezt az any-
nyiszor elhangzott mondatot 
itt hallgatni?" — kérdezte 
Harriman. Xuan Thuy köz-
beszólt és határozottan kije-
lentette: „Mindaddig, amíg 
az Egyesült Államok valóban 
abban nem hagyja a bomba-
támadásokat és minden más 
harci cselekményt a VDK 

területe ellen", — A másik 
szóváltásra akkor került sor, 
amikor Harriman tagadni 
próbálta a VDK képviselőjé-
nek az amerikai katonák ke-
gyetlenkedéseiről szóló be-
számolóját. 

Xuan Thuy miniszter, a 
VDK küldöttségének vezető-
je az ülésről távozóban rö-
vid nyilatkozatot tett; „A 
VDK és az Egyesült Álla-
mok képviselőinek hivatalos 
megbeszélései három hónap-
ja tartanak, de az amerikai 
fél még mindig folytatja ko-
lonialista és „kölcsönösségi" 
politikáját. Ezért nem jutot-
tak előbbre ezidáig a tárgya-
lások". Ragaszkodunk igaz-
ságos álláspontunkhoz, amely 
a VDK kormányának négy 
pontján és a DNFF politikai 
programján alapszik — je-
lentette ki a VDK küldöttsé-
gének vezetője. 

mét a munkaidő-csökken-
téssel kapcsolatos feladatok-
ra, a várható igények kielé-
gítésére. Áz állami, a szö-
vetkezeti kereskedelem és 
vendéglátás fontos feladata, 
hogy a folyamatos, zavarta-
lan ellátás mellett a jelent-
kező új igényeket időben 
megismerje és felkészüljön 
azok kielégítésére. A keres-
kedelmi vállalatok, a mun-
kaidőt csökkentő ipari válla-
lat eddigi termelési és szállí-
tási rendjének változtatásá-
hoz csak akkor járuljanak 
hozzá, ha az a lakosság ellá-
tását hátrányosan nem befo-
lyásolja. 

A minisztérium közlemé-
nye felsorolja azokat a vár-
ható igényeket, amelyeket a 
következő időszakban cél-
szerű számításba venni. Az 
ú j vásárlási szokások egy-
egy területen szükségessé te-
hetik az üzletek nyitvatartá-
si idejének megváltoztatását. 

A minisztérium felhívja a 
kereskedelmi és vendéglátó 
vállalatokat arra, hogy a 
változó vásárlási szokásokhoz 
igazodva módosítsák az üz-
letek nyitvatartási idejét, az 
intézkedéseknél azonban le-
gyenek tekintettel saját dol-
gozóik, főleg nődolgozóik 
munkakörülményeire, hely-
zetére. 


